



ສາທາລະນະລັດ ປະຊາທິປະໄຕ ປະຊາຊົນລາວ
ສັນຕິພາບ ເອກະລາດ ປະຊາທິປະໄຕ ເອກະພາບ ວັດທະນະຖາວອນ

ແຂວງອັດຕະປື

ພະແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ

0550

ເລກທີ _____/ອຄ.ອປ

ອັດຕະປື, ວັນທີ... 03-SEP-2014

ບົດສະຫລຸບ

ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຕາມເນື້ອໃນຈິດໃຈ

ກອງປະຊຸມການຮ່ວມມືພັດທະນາການຄ້າຊາຍແດນ

ລາວ - ຫວຽດນາມ ໃນໄລຍະທີ່ຜ່ານມາ ແລະ ແຜນການພັດທະນາໃນຕໍ່ໜ້າ.

ຮຽນ : ທ່ານ ຫົວໜ້າຫ້ອງການກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ທີ່ນັບຖືຢ່າງສູງ !

ເລື່ອງ : ຂໍລາຍງານການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານການຮ່ວມມືດ້ານການຄ້າ ແລະ ການລົງທຶນໃນໄລຍະ ທີ່ຜ່ານມາ

ອີງຕາມ: ຂໍ້ຕົກລົງ ສະບັບເລກທີ 0035/ ອຄ ກຂອ , ລົງວັນທີ 06/1/2012 ວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວ ຂອງພະແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າແຂວງ ແລະ ນະຄອນຫລວງ.

ໂດຍປະຕິບັດຕາມເນື້ອໃນຈິດໃຈ ກອງປະຊຸມຮ່ວມກັນຄັ້ງທີ VIII ລະຫວ່າງ ກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ສປປ ລາວ ກັບກະຊວງອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ສສ ຫວຽດນາມ ທີ່ຈັດຂຶ້ນຢູ່ເມືອງລະມາມ ແຂວງເຊກອງ ລະຫວ່າງວັນ ທີ 17 - 18 ຕຸລາ ປີ 2012 ກ່ຽວກັບ ການຮ່ວມມືພັດທະນາການຄ້າຊາຍແດນ ລາວ - ຫວຽດນາມ.

ພະແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າແຂວງອັດຕະປື ຂໍຖືເປັນກຽດອະນຸຍາດລາຍງານ ສະພາບການເຄື່ອນໄຫວວຽກ ງານ ການຮ່ວມມືດ້ານການຄ້າ ແລະ ການລົງທຶນ ກັບ ບັນດາແຂວງພາກກາງ ກໍຄືແຂວງໃກ້ຄຽງ ຂອງ ສສ ຫວຽດນາມ ທີ່ມີ ຊາຍແດນຕິດຈອດ, ໃນໄລຍະທີ່ຜ່ານມາ ກໍເຫັນວ່າມີ ມີຫຼາຍບໍລິສັດ ຂອງ ສສ ຫວຽດນາມ ທີ່ເຂົ້າມາຄ້າຂາຍ ແລະ ລົງທຶນ ຢູ່ແຂວງອັດຕະປືເປັນຕົ້ນແມ່ນ : ໂຄງການປູກຢາງພາລາ, ໂຄງການປູກອອ້ຍ, ປູກມັນຕົ້ນ, ສາລີ ແລະ ໂຄງການກໍ່ສ້າງເຂື່ອນໄຟ ຟ້ານ້ຳຕົກເຊກະໜາມ I, ເຂື່ອນນ້ຳກົງ I, II, III, ເຂື່ອນເຊປຽນ, ເຊນ້ຳນ້ອຍ, ນອກນັ້ນຍັງມີ ການລົງທຶນດ້ານການຄ້າ ແລະ ການບໍລິການເຊັ່ນ: ບ້ານພັກ, ໂຮງແຮມ, ຫ້າງຮ້ານຄ້າຂາຍຍ່ອຍ, ຂາຍລິ້ງ, ການນຳເຂົ້າ ແລະ ສົ່ງອອກສິນຄ້າ, ບິນພື້ນຖານລະ ບຽບກົດໝາຍ .

1. ການພົວພັນດ້ານການຄ້າ ແລະ ການລົງທຶນ.

ໃນໄລຍະທີ່ຜ່ານມາ ການນຳຂອງແຂວງ ອັດຕະປືພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ແລະ ຄະນະທີມງານການນຳຂອງ ສສ ຫວຽດ ນາມ ໂດຍສະເພາະການນຳຂອງບັນດາແຂວງມີຊາຍແດນຕິດຈອດກໍໄດ້ໄປຢ້ຽມຢາມ, ພົບປະປຶກສາຫາລື ແລະ ແລກປ່ຽນບົດ ຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນ, ໃນນັ້ນສອງພະແນກການໂດຍສະເພາະພະແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າແຂວງອັດຕະປືແລະພະແນກ ອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າຂອງ ສສຫວຽດນາມ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ແລະ ນັກທຸລະກິດກໍໄດ້ກໍ່ໄດ້ມີການພົບປະ ປຶກສາຫາລື ແລະ ແລກປ່ຽນບົດຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນ ທາງດ້ານວຽກງານການຄ້າແລະການລົງທຶນ ໃດ້ຈັດກອງປະຊຸມພົບເຈລະຈາກັບນັກ ທຸລະກິດແລະບັນດາແຂວງຂອງສສ ຫວຽດນາມເຊັ່ນ: ແຂວງດານັງ, ບິງດິງ ແຂວງຟອງນ.

2. ວຽກງານການຄ້າຕະຫຼາດຊາຍແດນ .

ໃນໄລຍະ ປີທີ່ຜ່ານມາ ຈົນເຖິງປັດຈຸບັນ ສະພາບການເຄື່ອນໄຫວ ດ້ານການຄ້າ ແລະ ການຊື້-ຂາຍ ຂອງປະຊາຊົນ ສອງຊາດ ລາວ - ຫວຽດນາມ ທີ່ທຳມາຫາກິນແລະອາໄສຢູ່ລຽບຕາມຊາຍແດນ ກໍໄດ້ໄປມາຫາລຸ່ ຄ້າຂາຍແລກປ່ຽນສິນຄ້າ ເຊິ່ງກັນແລະກັນ ເຊັ່ນ : ສິນຄ້າກະສິກຳ, ສັດລ້ຽງ, ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ ສິນຄ້າສ່ວນໃຫຍ່ກໍແມ່ນສິນຄ້າຍ່ອຍ ແລະ ຍັງເປັນການຄ້າ ຂາຍແບບປະເພນີ ທີ່ເຄີຍຜູກພັນກັນມານາມ ຍ້ອນວ່າ ແຂວງອັດຕະປືພວກຂ້າພະເຈົ້າ ປະຊາຊົນສ່ວນໃຫຍ່ທີ່ຢູ່ກະແຈກກະ ຈາຍລຽບຕາມຊາຍແດນນັ້ນກໍແມ່ນຊົນເຜົ່າ ຄວາມຮູ້ທາງດ້ານການຄ້າຂາຍຍັງບໍ່ທັນກວ້າງຂວາງ ແລະ ເສັ້ນທາງຄົມມະນາຄົມ ອອກສູ່ຊາຍແດນຫວຽດນາມ ຍັງຫຼາຍເຂດບໍ່ທັນມີເສັ້ນທາງ , ດັ່ງນັ້ນ: ການຄ້າຊາຍແດນຈຶ່ງບໍ່ທັນຂະຫຍາຍຕົວ ເປັນພຽງແຕ່ ການຄ້າແລກປ່ຽນແບບບ້ານພີ່ເມືອງນ້ອງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຄ້າຂາຍກໍເຮັດໄດ້ແຕ່ລະດູແລ້ງເທົ່ານັ້ນ , ເວົ້າລວມ ແຂວງ

ອັດຕະປືພວກຂ້າພະເຈົ້າ ໂດຍສະເພາະຕາມເຂດພື້ນທີ່ລຽບຕາມຊາຍແດນ ຊັບພະຍາກອນທຳມະຊາດຈຳນວນໜຶ່ງໂດຍສະເພາະ
ປະເພດເຄື່ອງປ່າຂອງດົງທີ່ເປັນສິນຄ້າ ແຕ່ປະຊາຊົນພວກເຮົາຍັງບໍ່ທັນ ຮູ້ຊອກຄົ້ນ ແລະຊື້-ຂາຍ,ແຕ່ມີຄົນຫວຽດນາມ ຈຳນວນ
ໜຶ່ງເຂົ້າມາຊອກຄົ້ນ,ເກັບຊື້ນຳປະຊາຊົນເຮົາແລ້ວສົ່ງອອກເລີຍຜ່ານດ່ານທ້ອງຖິ່ນ ແລະ ດ່ານສາກົນພູເກືອໂດຍແມ່ນເຈົ້າໜ້າທີ່
ປະຈຳດ່ານເປັນຜູ້ປະກອບເອກະສານສົ່ງອອກກັບດ່ານ.

ດັ່ງນັ້ນ, ການເກັບກຳຕົວເລກສະຖິຕິປະລິມານການສົ່ງອອກ ແລະ ນຳເຂົ້າສິນຄ້າຈຶ່ງບໍ່ສາມາດເກັບໄດ້ລະອຽດ.

3. ຕະຫຼາດຊາຍແດນ.

ແຂວງອັດຕະປືພວກຂ້າພະເຈົ້າ ໃນຫຼາຍປີທີ່ຜ່ານມາຈົນເຖິງປັດຈຸບັນ ແມ່ນຍັງບໍ່ທັນມີຕະຫຼາດ ຫຼື ຮ້ານຄ້າ ທີ່ພາກລັດລົງ
ທຶນ ຫຼື ໂຄງການຊ່ວຍເຫຼືອໃນຂອບຂອງການຮ່ວມມືພັດທະນາການຄ້າຊາຍແດນລາວ - ຫວຽດນາມ, ແຕ່ຢູ່ໃນຂອບເຂດດ່ານ
ສາກົນພູເກືອ ກໍ່ໄດ້ມີການພັດທະນາ , ມີທ້ອງຖານ,ເຮືອນພັກຂອງພະນັກງານເຈົ້າໜ້າທີ່ປະຈຳດ່ານ , ຮ້ານຄ້າເອກະຊົນຮ້ານອາ
ຫານ ແລະ ເຮືອນພັກ ກໍ່ມີຈຳນວນໜຶ່ງ ,ແຕ່ສຳລັບເບື້ອງຫວຽດນາມໃດ້ມີພື້ນຖານໂຄງລ່າງພ້ອມກວ່າ.

ແຕ່ໄລຍະ 5 ປີ ທີ່ຜ່ານມາ ບັນຫາທີ່ພື້ນເລິ່ມກວ່າໝູ່ຢູ່ແຂວງອັດຕະປືພວກຂ້າພະເຈົ້າ ແມ່ນການເຂົ້າມາລົງທຶນຂອງ
ນັກທຸລະກິດວຽດນາມເຊັ່ນ : ໂຄງການປຸກຢາງພາລາ,ປຸກອ້ອຍ,ປຸກມັນຕົ້ນ,ປຸກປາມ,ປຸກກະເຟ, ໂຄງການກໍ່ສ້າງເຂື່ອນໄຟຟ້າ
ນ້ຳຕົກເຊກະໜານ I, ເຂື່ອນໄຟຟ້ານ້ຳກົງ I ,II ,III , ເຂື່ອນເຊປຽນ, ນອກນັ້ນ ຍັງມີການລົງທຶນດ້ານການຄ້າ ແລະ ການບໍລິ
ການ ຄື : ບ້ານພັກ , ໂຮງແຮມ, ຫ້າງຮ້ານຕ່າງໆ,

ສິນຄ້າສົ່ງອອກ ແລະ ນຳເຂົ້າ.

- + ສິນຄ້ານຳເຂົ້າທັງໝົດ ສິກປີ 2012 -2013, ມູນຄ່າ: 16.725.090,19 USD
- + ສິນຄ້າສົ່ງອອກທັງໝົດ ສິກປີ 2012 -2013, ມູນຄ່າ: 7.891.023,24 USD
- ຕົວເລກການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຮອດ 9 ເດືອນຂອາສິກປີ 2013 – 2014, ມີລະອາດຄື:
- + ສິນຄ້ານຳເຂົ້າ 9 ເດືອນ ສິກປີ 2013 -2014, ມູນຄ່າ: 7.589.495,06 USD
- + ສິນຄ້າສົ່ງອອກ9 ເດືອນ ສິກປີ 2013 -2014, ມູນຄ່າ: 9.891.234,64 USD

ສິນຄ້ານຳເຂົ້າສ່ວນໃຫຍ່ ແມ່ນເຄື່ອງນຳເຂົ້າມາຮັບໃຊ້ໂຄງການຕ່າງໆເຊັ່ນ: ພາຫະນະກົນຈັກ,ຊີມັງ,ເຫຼັກເສັ້ນ,ເຫຼັກ
ຮູບປະພັນ,ທ່ຳຢາງ, ແນວພັນ ແລະ ອື່ນໆສຳລັບຮັບໃຊ້ໂຄງການຂອງຕ່າງປະເທດ.

ສິນຄ້າສົ່ງອອກສ່ວນໃຫຍ່ ແມ່ນ ໄມ້ທ່ອນ,ຜລິດຕະພັນໄມ້,ເຄື່ອງປ່າຂອງດົງ, ສ່ວນຜົນຜລິດຈາກອຸດສາຫະກຳປຸງແຕ່ງ
ຍັງມີໜ້ອຍເຊັ່ນ : ນ້ຳຕານຊາຍ, ກາກນ້ຳຕານ, ກ້ອນຢາງພາລາ, ສ່ວນຜົນຜລິດຈາກການປຸກຝັງ, ສັດລຽງ, ຕ່ຳແຜນ, ທ່ຳໄໝ,
ຈັກສານແມ່ນບໍ່ມີ.

ທິດທາງຮ່ວມມືໃນຕໍ່ໜ້າ.

1. ເພີ່ມທະວີການຟ້ວພັນຮ່ວມມື ແລກປານບົດຮຽນເຊິ່ງກັນແລະກັນ ດ້ານຂໍ້ມູນ ,ຂ່າມສານ ລະຫວ່າງ ພະແນກອຸດ
ສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າແຂວງອັດຕະປື ກັບ ພະແນກ ອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າ ຂອງ ສສຫວຽດນາມ ໂດຍສະເພາະ
ບັນດາແຂວງທີ່ມີຊາຍແດນຕິດຈອດ ກັບແຂວງອັດຕະປື.
2. ຊຸກຍູ້ໃຫ້ນັກທຸລະກິດລາວ ສ້າງຕັ້ງຕາໜ່າງເກັບຊື້, ເອົາສິນຄ້າເຂົ້າໄປບໍລິການໃຫ້ທົ່ວເຖິງ ໃນທຸກໆກຸ່ມບ້ານທີ່ຢູ່ແລບ
ຕາມຊາຍແດນ, ພະຍາຍາມໃຫ້ມີຮ້ານຂາຍເຄື່ອງ ຫຼື ຕະຫຼາດສິດຢູ່ຊາຍແດນ.
3. ສືບຕໍ່ລະດົມຂົນຂວາຍເອົານັກລົງທຶນຂອງ ສສຫວຽດນາມ ເຂົ້າລົງທຶນຢູ່ແຂວງຂອງຕົນ ໂດຍສະເພາະແມ່ນດ້ານອຸດ
ສາຫະກຳປຸງແຕ່ງ,ປຸກຝັງ,ລ້ຽງສັດ , ເພື່ອເຮັດໃຫ້ແຂວງອັດຕະປື ກໍ່ຄື ໂຄງການພັດທະນາສາມລ່ຽມເສດຖະກິດ (CLV)
ເປັນເຂດທີ່ພັດທະນາ,ເຂດສະຫງົບປອດໄພຢ່າງແທ້ຈິງ.
4. ສືບຕໍ່ປະສານສົມທົບ ກັບອຳນາດການປົກຄອງແຂວງກອນ ສສຫວຽດນາມ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ກ່ຽວກັບ
ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ນະໂຍບາຍຫຼຸດຜ່ອນພາສີຂາເຂົ້າ ແລະ ສົ່ງອອກ ໃນຂອບເຂດອາຊຽນ.

໑. ຫົວໜ້າພະແນກອຸດສາຫະກຳ ແລະ ການຄ້າແຂວງ.



ໝໂສມ ພົມມະສາວ
Souhhome PHOMASANB